
ДЕТАЛЬНЫЕ ГЕОМАГНИТНЫЕ ИССЛЕДОВАНИЯ РИФТОВОИ
ЗОНЫ НА ЮГЕ КРАСНОГО МОРЯ

Детальные геомагнитные и геоморфологические исследования, прове-
денные с борта НИС «Акванавт», в комплексе с данными геолокатора бо-
кового обзора и высокочастотного профилографа, буксируемых у поверх-
ности дна, и результатами визуального обследования дна с ПА «Пайсис»
позволили установить, что ось спрединга' разбита на отрезки, простирание
которых (330°) отличается от генерализированного направления осевой
магнитной аномалии (310°). В районе исследований длина отрезков ока-
залась около 1 км, а величина трансформных смещений 0,5 км. Модельные
расчеты показали, что спрединг асимметричен: в эпоху Брюнеса скорость
наращивания Африканской плиты 6 мм/год, а Аравийской — 7 мм/год.
Ранее она составляла соответственно 9 и 11 мм/год.
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DETAILED GEOMAGNETIC STUDIES OF THE RIFT ZONE
IN THE SOUTHERN PART OF THE RED SEA

The detailed geomagnetic and geomorphological studies carried out from aboard the
R/V «Aquanaut» integrated with the data of the side-scan sonar and the high-frequency
profiler towed near the sea bottom, as well as the results of the visual observations of
the sea bottom with the aid of PISCES submersible have made it possible to establsih
that the spreading axis is divided into sections the trend of which (330°) differs from the
generalized trend of the axial magnetic anomaly (310°). In the area under study the
sections appeared to be nearly 1 km long, the transform displacements being — 0.5 km.
The model calculations show that spreadings is asymmetrical. During Brunes time the
accretion rate of the African plate was 6 mm/year and that of the Arabian plate was
7 mm/year. Earlier the accretion rate was 9 and 11 mm/year, respectively.


